

## UAU-møde den 25. juni kl 18.30

Kage: Lis J Ordstyrer: Anne Referent: Jens B.

1. Markvandring kl. 18.30: Fokus på rod i haver – hvor udbredt er det, og hvad kan vi gøre?

**Hvis/når driften erfarer at en haves beskaffenhed kan tiltrække skadedyr, skal driften rette en positiv henvendelse, der kan vise løsningsmuligheder for beboeren.**

**Beskæring af træ i torveslipperne 16 (baghaven) gøres af Jens'erne ultimo august**

2. Forhaver ryddes af Driften ved fraflytninger – er dette en god idé?

**Udvalget foreslår at ved fra-/flytning kan overdrages/-tages beplantninger, fliseanlæg og terrasser.**

**Ved tomme boliger opfordrer udvalget at driften slår græsset.**

3. Vores svampestation er nu ved være klar til, at vi kan gå i gang. Vi tænker, at den skal placeres ved nyttehaverne. Der bliver dog lidt forarbejde og drøftelser, inden vi kan gå i gang.

**Vi afventer forslag til højbede fra biblioteket og har planlagt mandag den 3. August kl. 10**

4. Vilde forhaver - hvor "vilde" må de være? Kan vi evt. lave nogen retningslinjer til beboere og Driften?

Udvalget vil gerne være tilrådighed ved gennemgang

**Jens T. tilbyder at lave en kursusdag med hands-on for driften og evt. sammen med Galgebakken.**

5. Æble dagen: Drøftelse af aktiviteter, evt. lån a æblepresser. Evt inddrage hyldeboere i at komme med ideer og lave æble-smagsprøver – fx: æble-chutney, æbleflæsk, æblesild, æbleis, æbletærte, gedeost med æblekompot osv osv

**Lørdag den 3. Oktober 2026, kl. 10-16 i den materialegård**

**Forslag til Æblepresse/frugtkværn til indkøb laves af Anne.**

6. Formidling og kommunikation generelt fra UAU til beboere, som har henvendt sig til os. Hvordan sikrer vi, at folk får et ordentligt og begrundet svar på deres henvendelser? Fx de uønskede træer i Åleslippen? Skal de altid have et skriftligt svar?

**Thomas tager problemstillingen om med bestyrelsen**

7. Bedre kommunikation mellem Driften og beboere fx når plæneklipper er i stykker (fik Karen snakket med Nicolai?)

***Thomas tager problemstillingen om med bestyrelsen***

8. Pris på opretning af Fliser på Store Torv er steget fra 400.000 til 1.000.000 kr. siden vi fik tilbuddet. Driften vil gerne høre, hvad vi tænker om det.

**Udvalget foreslår at fliser omkring træerne fjernes, så rodarealet udvides.  
Udvalget deltager gerne med driften om dialog med det Det grønne kompagni**

9. UAU's hjemmeside – kan den blive mere overskuelig

**Thomas kigger på det....**

10. Japansk Pileurt: fik Jens T snakket med Nicolai?'

**Udvalget vil gerne vejlede driften omkring bekæmpelse pileurt.**

11. Fældning af syge træer Længernes P-plads.

**Jens T. tager et syn på træerne og giver besked til Thomas/bestyrelsen**

12. Bevare højen på Længernes P-plads?

**Tempeltræ og frugttræer bevares. Højen må gerne fjernes**

13. Ved-mur

**Udsættes til næste møde.**

14. Roden nær ved-muren

**Udsættes til næste møde.**

15. Fårefold

**Udsættes til næste møde.**

16. Byggeaffald bag Åleslippen

**Driften fjerner affaldet**

17. Kvashegn

**Karen og Thomas finder/henter robiniestolper (180 cm - ø8-10 cm)**

18. Problem klatreplanter ved hegn?

**Vi mener ikke det er et problem.**

19. Ind i naturen projekt igen?

**Jens T. melder tilsagn til Tine.**

20. Vandprojekt fodboldbanen (Jens T skulle genudsende det til os)

**Anne søger og leder efter tidligere projektbeskrivelse fra 2013-18??**

21. Store buske ved indkørslerne skal studsес for bedre udsyn

**Driften tager kontakt til kommunen**

22. Dato opmåling Fremtidslund

***Udsættes***

23. Troldestenen skal drejes godt 45 grader, og den skal have renset øjne.

24. Næste møde: ***Torsdag den 13. August, kl. 19-21 Kage Karen***